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Zápis z 7. zasedání Výkonného předsednictva Orla 

konaného dne 22. 1. 2024 na ústředím sekretariátu Orla 

 

Přítomni – viz prezenční listina 

 

Program: 

1. Zahájení a volba pracovních funkcí  

2. Schválení bodů programu 

3. Kontrola usnesení  

4. Zprávy odborných rad  

5. Žádosti z jednot 

6. Vyznamenání  

7. Termínová listina  

8. Různé  

9. Závěr 

 

 

1.  Volba pracovních funkcí – ověřovatelů zápisu, určení zapisovatele 

Br. Juránek konstatoval, že dnešní zasedání je usnášeníschopné. Jmenoval zapisovatelku 

dnešního jednání ses. Horákovou, navrhl ověřovatele zápisu ses. Brandejsovou a ses. 

Mackovou.  Jednání bylo zahájeno orelskou modlitbou.  

 

VP/7/52  VP schvaluje ověřovatele zápisu ses. Brandejsovou a ses. Mackovou.                                                                                                                                    

 10-0-0    

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

2.  Schválení bodů program 

Br. Juránek vyzval k návrhům na změnu či doplnění navrženého programu jednání. Nechal 

o programu hlasovat.  

 

 

VP/7/53   VP schvaluje program dnešního zasedání výkonného předsednictva.   

                                                                                                                                            10-0-0

      

  

 

3. Kontrola usnesení 

Generální sekretářka předložila seznam úkolů. Br. Juránek shrnul a upřesnil rozpracovanost 

jednotlivých bodů.   

 

VP/7/54  VP bere na vědomí kontrolu usnesení.   

                                                                                                                                          10-0-0 

 

 

 

Přišel br. Třináctý  
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4.  Zprávy odborných rad  

 

Za TVR br.Třináctý: rada si rozdělila garanty jednotlivých akcí, řešíme aktualizaci 

Soutěžního řádu. Chtěli bychom akce více otevřít pro veřejnost s tím, že výsledky mohou být 

rozdělovány do kategorie člen/ nečlen.   

 

Za DR br. Kodeda: proběhla schůzka členů DR s arcibiskupem Graubnerem a otec arcibiskup 

představil zpracovaný materiál k duchovnímu vedení v Orlu, který DR připraví jako materiál 

na ústřední radu.    

 

Za RS ses. Brandejsová: nová rada se již také sešla, připravujeme setkání seniorů v Králíkách 

v termínu 8. – 10. dubna a 19. září 2024 Setkání jubilantů.   

 

Za KR br. Gardáš: na konci listopadu proběhla divadelní přehlídka v Boleradicích. Navrhuje 

vyvolat jednání s OSA, abychom se vyhnuly vzniklým problémům a vytvořit manuál/ školení 

pro jednoty.  

 

Za RM ses. Horáková: nová rada se sešla a rozdělila si úkoly. Aktuálně připravuje na  5. – 7. 

dubna Valnou hromadu Ficep a nově vzniklý Youth congress,  který v letošním roce poprvé 

bude hostit i mládežníky ke společnému setkání. Akce se bude konat v prostorách JMK.   

 

Za BRS br. Bartošek: rada se poprvé sešla po Novém roce, rozdělily si jednotlivé úkoly. 

Proběhlo osobní setkání ve Vyškově ohledně SBOK.  Čekáme na vyjádření ohledně dotací z 

MO. Navrženy jsou dvě varianty akce Anthropoid Tour a registrace značky pro Orel. Na 

dalším zasedání VP bude přeložen seznam jednot, které se zapojí do programu.  

Ochranná známka – kombinace slovního a grafického návrhu, bude předložen na příštím 

zasedání.    

 

Za EHR ses. Macková: předložila vyhodnocení průzkumu ohledně investičních akcích 

v jednotách a župách na základě zaslaného dotazníků do jednot.  Představila výsledky 

průzkumu, jak župy nakládají s dotací z ústředí - vratkou členských příspěvků ve výši 70%.  

V letošním roce, dle přepokládaného propočtu, budou jednoty ve ztrátě cca 2,5 mil korun v 

rámci dotace z NSA v programu Můj klub a 4,5 mil. korun za zrušený program Provoz a 

údržba.  

Na závěr podala informaci, že za ústředí byla podána žádost na NSA na rok 2024, opět nebyla 

vypsána žádost Provoz a údržba a v současné době se připravuje vyúčtování dotace NSA 

20238 ve výši 11,2 mil. korun    

 

Proběhla diskuse k předneseným zprávám. 

 

VP/7/55   VP  bere na vědomí zprávy odborných rad.  

11-0-0  

 

 

 

6. Žádosti z jednot 

 

Žádost z jednoty Zlín:  Starostu Orla byla doručena žádost o finanční výpomoc v rámci 

projektu jednoty – projektová dokumentace na výstavbu budovy pro dětskou skupinu.  
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VP/7/56   VP schvaluje bezúročnou půjčku jednotě Zlín, IČO:  64467317,  ve výši 200.000,- 

KČ se splatností do konce roku 2025 a pověřuje GS k vyřízení smlouvy o půjčce.  

11–0-0 

 

 

Žádost z jednoty Svatobořice – Mistřín o investiční dotaci na zateplení budovy a zařazení do 

programu investic na roce 2024. Není dodána finanční rozvaha. Předáno do EHR, bude 

přiřazeno k plánu investic.   

Nepřijato žádné usnesení.   

 

Žádost z jednoty Černilov: na ústředí byla doručena žádost z jednoty Černilov o souhlas 

s prodejem orlovny obci Černilov.  Obec Černilov má o majetek jednoty zájem / orlovna a 

rodinný domek/, aby mohla vybudovat obecní komunitní centrum místo stávající orlovny. 

Jednota Černilov předložila znalecký posudek včetně ceny zjištěné dle cenového předpisu.  

Dle požadavků bylo doručeno stanovisko župy, vyjádření ohledně stávajícího nájemce a 

vyjádření z Římskokatolické farnosti Černilov a příslib o poskytnutí prostor na min. 10 let.   

Br. Čáp – starosta župy Brynychovy: župa konstatovala, že jednota spěje k zániku, mnoho let 

se neúčastní orelských akcí, sjezdu ani župních akcích.  Nevidíme jiné řešení.  

Br. Juránek: obec má 2500 obyvatel, ale má jen 7 členů Orla. Starosta obce dodal vyjádření 

o způsobu vypořádání s nájemcem v domě, budovu orlovny plánují srovnat se zemí a vystavit 

novou budovu.  

Po proběhlé diskusi členové předsednictva dospěli k závěru, že prodej v hodnotě 4,6 mil 

korun bude schválen za předpokladu, že polovinu prodejní ceny tj. 2 300 000,- Kč bude 

určena pro Orel ústředí do investičního fondu a na druhou polovinu žádáme předložení 

konkrétní rozvahy, na které projekty, včetně kompetentních osob a č. účtů budou finance 

převedeny. (Svatojakubská cesta – zázemí, župa Brynychova, farní úřad, pamětní deska, 

potřeby jednoty) 

 

VP/7/57    VP schvaluje záměr prodeje orlovny v jednotě Černilov obci Černilov, 

zastoupenou starostou obce Ing. Petrem Stašou, v dohodnuté výši 4.600 000,- Kč za 

předpokladu, že polovina prodejní ceny, tj.2 300 000,- KČ bude určena pro Orel ústředí do 

investičního fondu a na druhou polovinu částky žádá VP předložení konkrétní finanční 

rozvahy, na které projekty včetně kompetentních osob budou finance určeny. Před podpisem 

kupní smlouvy s obcí bude sepsána s jednotou Dohoda o finančním vypořádání se všemi 

stranami. 

11–0-0 

 

 

 

 

Žádost z jednoty Rovensko  - Starosta jednoty br. Šincl zaslal k doplnění žádosti o souhlas 

darování orlovny obci Rovensko vyjádření o spolupráci římskokatolické farnosti Zábřeh, kde 

uvádí, že o majetek Orla nemá církev zájem.  
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Br. Juránek uvedl, že starosta jednoty měl dle ústní dohody předložit návrh prodeje. Darovací 

smlouvu již VP zamítlo, není tedy o čem jednat. Žádáme o znalecký posudek nebo ocenění 

majetku dle cenového předpisu a předložení výši prodejní částky.  

Nepřijato žádné usnesení.   

 

Žádost z jednoty Ostrava Třebovice – na ústředí Orla byla doručena žádost o finanční pomoc 

a pomoc při podání investiční žádosti o dotaci na NSA. Pokud nebude pomoc možná, žádají o 

schválení prodeje nebo dlouhodobého pronájmu obci.  

Br. Bartoš – jednota má střechu v havarijním stavu, mají zřízen transparentní účet. Jednota je 

činná, prostory využívaly i jiné organizace, ale aktuálně je pozastavena činnost. Jednota má 

aktuálně 96 členů. 

Br. Bartošek: navrhuji vstoupit do jednání s městem, možnost spolufinancování recipročně 

oproti pronájmu prostor. Navrhuji jednání v jednotě, abychom zjistili, jaké jsou investiční 

možnosti.  

Br. Juránek navrhuje podporu v rámci orelských akcí, vybírat peníze na transparentní účet. 

Ses. Macková navrhuje jednat s obcí o dlouhodobém pronájmu.  

VP/7/58   VP ukládá statutárům Orla vyzvat k jednání jednotu Ostrava Třebovice.  

11–0-0 

 

Žádost z jednoty Telnice - na ústředí Orla byla doručena žádost o schválení uzavření smlouvy 

o dílo s vybraným dodavatelem na projekt a realizaci výstavby fotovoltaické elektrárny na 

budově orlovny v Telnici.  

Br. Juránek položil otázku k tématu komunitní energie - Má smysl komunitní energie v rámci 

Orla?   

Br. Pummer: zatím není schválen zákon, proto aktuálně není co rozhodovat. V rámci své 

profese připravují projekt, zpracování dat a vyhodnocení dané problematiky. Bude 

informovat. 

 

VP/7/59  VP schvaluje záměr s uzavřením smlouvy o dílo v souladu s § 38, odst. 10 Stanov 

Orla ČR, mezi Orel jednota Telnice, IČO: 49461141, a vybraným dodavatelem na projekt a 

realizaci výstavby fotovoltaické elektrárny na budově orlovny v Telnici.  

11-0-0  

 

 

 

Žádost z jednoty Náklo-Mezice - na ústředí Orla byla doručena žádost o finanční příspěvek na 

rekonstrukci nebytových prostor v orlovně ve výši 100.000,- Kč. Rekonstrukce stála 

1.334.000 Kč, a byla hrazena z vlastních zdrojů jednoty a bezúročnou půjčkou od členky.  

(rekolaudace nebytových prostor na bytovou jednotku) 

Po proběhlé diskusi se VP shodlo, že poskytujeme půjčky pouze na sportoviště a na havarijní 

stavy orloven.   
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VP/7/60  VP neschvaluje žádost z jednoty Náklo-Mezice.   

11-0-0  

 

Starosta odešel 

 

7. Vyznamenání  

Ses. Horákova: k dnešnímu dni byla na ústřední sekretariát doručena následující žádosti o 

vyznamenání dle směrnice č. 9  O vyznamenání Orla.  

Čestné uznání pro Zdenku Dokoupilovou z jednoty Žatčany za dlouholetou aktivní práci 

s mládeží u příležitosti životního jubilea.  

 

VP/7/61   VP uděluje Čestné uznání Zdeňce Dokoupilové z jednoty Žatčany za dlouholetou 

aktivní práci s mládeží u příležitosti životního jubilea.  

10-0-0  

 

 

 

8. termínová listina  

 

Ses. Horáková předložila návrh termínů na celý rok 2024 pro zasedání Výkonného 

předsednictva a pro zasedání Ústřední rady Orla.  

 

Termínová listina  zasedání Výkonného předsednictva 2024  
   

pondělí  22. 1.   Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  26.  2.   Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  18. 3.  Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  15.4.   Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  20. 5. Ústředí Orla v 15 hodin  - Praha? 

pondělí  24. 6.  Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  9. 9.  Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  21. 10. Ústředí Orla v 15 hodin  

pondělí  25. 11.  Ústředí Orla v 15 hodin  
   
   

Zasedání Ústřední rady Orla  
   

sobota  27. dubna  Bořitov  

sobota  9. listopadu  Bosonohy 

 

 

VP/7/62  VP schvaluje termínovou listinu zasedání VP a ÚR.   

10–0-0 
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8. Různé  

Ses. Horáková uvedla, že z důvodů schválení konsolidačního balíčku jsme přistoupili k řešení 

zaměstnat paní Davidovou (účetní) na poloviční úvazek, která do konce roku 2023 pracovala 

na DPP. (od nového roku jsme povinní i z DPP provádět veškeré odvody) 

 

VP/7/54   VP schvaluje uzavření pracovní smlouvy s mzdovou účetní Irenou Davidovou na 20 

hodin týdně s odměnou 19.000,- Kč / měsíčně hrubého s platností od 1. 1. 2024.  

 

10–0-0 

 

 

 

9. Závěr  

Ses. Macková poděkovala všem přítomným za účast na jednání. Br. Kodeda udělil závěrečné 

požehnání.   

Zasedání bylo zakončeno v 17.30  hodin.  

 

 

 

 

 

 

 

    Ing. Stanislav Juránek  

                                                                                                                         starosta Orla 

 

 

Zapsala:  

Mgr. Kristina Horáková   ………………………………... 

 

 

 

Ověřili:  

Marie Brandejsová  ...…………………….…………… 

 

 

 

Ing. Macková Miluše   …………………………………………… 


